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INTERPELACJA/ZAPYTANIE*

do Prezydenta Miasta Mysłowice

w sprawie: wyrębu lasu w dzielnicy Kosztowy.

Stan faktyczny: w dzielnicy Kosztowy pomiędzy ul. Adama Dzióbka, a ul. Długą ma zostać wycięty

duży obszar lasu. Mieszkańcy dzielnicy Kosztowy  nie zgadzają się z bezrefleksyjną i niepopartą

żadnymi racjonalnymi powodami wycinką lasu w okolicy ich domów i ich dzielnicy. Wycinka już

się rozpoczęła i duże połacie lasu zostały wycięte, jednak można uratować pozostały nie wycięty

obszar, który Nadleśnictwo Katowice planuje wyciąć. Na odtworzenie drzewostanu do stanu sprzed

wyrębu potrzebnych będzie co najmniej kilkadziesiąt lat. Dla pododdziału 494g i 495a przewidziano

wycinkę większości  drzew na  dużej  części  powierzchni  w ramach rębni  zupełnej.  Należy także

zauważyć,  że  ww.  pododdział  ma  status lasu  ochronnego,  który  według  prawa  powinien  być

szczególnie  chroniony.  Las  w  tym  miejscu  pełni  wiele  funkcji,  tj.  rekreacyjną,  ekologiczną,

edukacyjną,  

z których chętnie korzystają mieszkańcy Mysłowic oraz osoby przyjezdne. Niestety okazuje się,  

że  te  funkcję  mają  zostać  zastąpione  bezduszną  grabieżą  drzewostanu,  aby  zaspokoić  funkcję

gospodarczą, na co nie ma zgody mieszkańców.  Dodatkowo, na co zwracają uwagę mieszkańcy,

istnienie  lasu  pełniło  funkcję  bariery  akustycznej  -  zmniejszało  hałas  od  eksploatowanej  linii

kolejowej  jak  i  zanieczyszczenia  powietrza  emitowanego  przez  poruszające  się  na  pobliskich

drogach  A4  i  S1  pojazdy.  Należy  także  zauważyć,  że  na  stronie  Lasów  Państwowych

(  https://www.lasy.gov.pl/pl/informacje/aktualnosci/dodatkowe-zabezpieczenie-ptasich-legow?

fbclid=IwAR1Tq428BLlBKSSAGRH9cg2zjE2RmJd-3UxJSsCwJMK3f3uknhY-jgO7vOk)

precyzyjnie przedstawione  są  zabezpieczenia  ptasich  lęgów,  jak  i  okresy  ochronne  w  których

wyrębu nie powinno się przeprowadzać. Najważniejsze wytyczne które powinny być wprowadzone

do września 2020 roku to: 

https://www.lasy.gov.pl/pl/informacje/aktualnosci/dodatkowe-zabezpieczenie-ptasich-legow?fbclid=IwAR1Tq428BLlBKSSAGRH9cg2zjE2RmJd-3UxJSsCwJMK3f3uknhY-jgO7vOk
https://www.lasy.gov.pl/pl/informacje/aktualnosci/dodatkowe-zabezpieczenie-ptasich-legow?fbclid=IwAR1Tq428BLlBKSSAGRH9cg2zjE2RmJd-3UxJSsCwJMK3f3uknhY-jgO7vOk


 sprawdzanie występowania lęgów i drzew dziuplastych będzie dwustopniowe. Niezależnie

od weryfikacji każdego miejsca prac przez leśniczych, dodatkowe kontrolne wizje przeprowadzali

będą  pod  tym  kątem  m.in.  inżynierowie  nadzoru  z  nadleśnictw  –  sprawdzą  losowo  wybrane  

co najmniej 10 proc. powierzchni, na których zaplanowano pozyskanie drewna,

 jeśli prace leśne odbywać się będą między 15 marca a 15 lipca, między obowiązkową wizją

terenową a zabiegiem gospodarczym nie powinno upłynąć więcej niż 7 dni,

 drzewa dziuplaste z gniazdami leśnicy nadal będą oznaczać literą „E”. Gniazda naziemne

natomiast powinny być oznaczane w inny, skuteczny sposób, który nie spowoduje płoszenia ptaków.

Każde zidentyfikowane miejsce musi być wskazane wykonawcom prac,

 jeśli mimo starań Służby Leśnej dojdzie omyłkowo do ścięcia drzewa z dziuplą czy zajętym

gniazdem, sposób przeprowadzenia niezwłocznych działań ratunkowych będzie trzeba uzgodnić  

z ornitologiem (osoby o odpowiednich, eksperckich kwalifikacjach zostaną wyznaczone w każdej

regionalnej dyrekcji LP),

 w sytuacji, gdy nie będzie możliwości stworzenia ptakom warunków do dokończenia lęgu 

na miejscu, leśnicy będą musieli przewieźć je jak najszybciej do najbliższego ośrodka rehabilitacji

dzikich zwierząt (z listy GDOŚ),

 wykonawcy prac, poprzez zapisy w umowach, zostaną zobowiązani do natychmiastowego

powiadamiania leśniczego o każdym przypadku ścięcia drzewa z dziuplą lub gniazdem. Wytyczne

ustalają też ścieżkę szybkiego informowania o tego rodzaju sytuacjach w jednostkach LP,

 każde  nadleśnictwo  wskaże  też  na  swojej  stronie  internetowej  i  profilach  w  mediach

społecznościowych  numer  alarmowy  (czynny  także  poza  godzinami  pracy),  na  który  osoby

postronne będą mogły zgłaszać tego rodzaju przypadki.

Kolejną  ważną  kwestią  jest  ochrona  ptaków,  które,  jak  wiemy,  są  w  większości  w  Polsce  pod

ochroną. Ponadto najcenniejsze dla ptaków są dojrzałe drzewostany, dlatego głównym zagrożeniem

jest  wycinanie  starodrzewu,  a  zwłaszcza  zręby  zupełne.  Szczególnie  niekorzystne  zatem  jest

usuwanie  starych  dziuplastych  drzew  oraz  prowadzenie  działań  melioracyjnych,  które  często

doprowadzają do przesuszenia wielu innych drzewostanów. 



Miłośnicy lasu w dzielnicy Kosztowy wystosowali petycję do Prezydenta Miasta Mysłowice

oraz  do  Dyrekcji  Nadleśnictwa  Katowice,  wyrażając  swój  stanowczy  sprzeciw  w  opisywanej

sprawie.  Petycje  do  17.05.2021  r.   podpisały  134  osoby  (petycja  i  podpisy  w  załączniku).

Mieszkańcy liczą na stanowcze reakcje na ww. sytuację ze strony władz Miasta Mysłowice.

Pytania:

1. Czy  odbyły  się  jakieś  rozmowy,  konsultacje  pomiędzy  Nadleśnictwem  Katowice,  

a Urzędem Miasta Mysłowice w sprawie wycinki lasów na terenie miasta Mysłowice.

Czy miasto Mysłowice wyraziło zgodę na prowadzenie przedmiotowej wycinki?

2. Czy  warunki  i  wytyczne  podczas  wycinek  na  terenie  miasta  Mysłowice  zostały

spełnione, czy odpowiednie wydziały Urzędu Miasta prowadzą kontrole wyrębu, mając

na uwadze racje ekologiczne ochronę środowiska?

3. Jakie możliwości zablokowania ww. wyrębu posiada Prezydent Miasta Mysłowice?

Załączniki:
1. Petycja
2. Lista podpisów mieszkańców.
3. Mapa

      Marek Mikuła

..............................................................

        (podpis radnego)

Na podstawie art. 24 ustawy o samorządzie gminnym:

       „(...)
3. W sprawach dotyczących gminy radni mogą kierować interpelacje i zapytania do wójta.
4. Interpelacja  dotyczy  spraw  o  istotnym  znaczeniu  dla  gminy.  Interpelacja  powinna  zawierać  krótkie

przedstawienie stanu faktycznego będącego jej przedmiotem oraz wynikające z niej pytania.
5. Zapytania  składa  się  w  sprawach  aktualnych  problemów  gminy,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji

o konkretnym stanie faktycznym. Przepis ust. 4 zdanie drugie stosuje się odpowiednio.
6. Interpelacje i  zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie

wójtowi. Wójt, lub osoba przez niego wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później
niż w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania.

7. Treść interpelacji  i  zapytań oraz udzielonych odpowiedzi podawana jest  do publicznej wiadomości poprzez
niezwłoczną publikację w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy, oraz w inny sposób
zwyczajowo przyjęty.”

 niepotrzebne skreślić




